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Vážení spoluobčané, 
 
     nový rok 2017 není jen údaj v 
kalendáři, ale pro každého z nás 
znamená i začátek nových plánů, 
předsevzetí a určení si nových 
cílů, které bychom během 
nastávajícího roku chtěli 
uskutečnit v soukromém i 
pracovním životě. Je to však i čas 
ohlédnutí se zpět a zhodnocení 
toho, co jsme minulý rok zažili, 
vykonali nebo nestihli udělat. Život 
člověka je sám o sobě pestrý a 
každého z nás postihly jak zlé dny 
naplněné trápením, smutkem a 
nezdarem, tak i dny dobré, veselé, 
radostné a šťastné. A na tom 
dobrém je potřeba dále zůstat, 
rozvíjet věci započaté a nebát se 
překážek. 

 
     Při ohlédnutí zpět bych se však ještě rád pozastavil u roku předcházejícího. U roku, v kterém se podařilo 
dobudovat budovu pro chovatele s obecní knihovnou, zrekonstruovat nové chodníky v Lužné II., vybudovat 
víceúčelové hřiště u ZŠ, vybrat firmu pro vypracování projektové dokumentace „Domu pro seniory – Lužná“. Až se 
posledně zmíněný projekt uskuteční, bude pýchou a součástí budoucího vzhledu centra obce. 
 
     V letošním roce chceme mj. pokračovat ve zvelebování obce, v rekonstrukci chodníků, veřejného osvětlení a 
parkovacích stání v ulici Nová a v opravě dalších místních komunikací. Dále by se mělo pokračovat s revitalizací 
parku na náměstí. Bude provedena výsadba izolační protihlukové zeleně mezi silnicí na Nové Strašecí a bytovou 
zástavbou „U Vodojemu“. V základní škole o letních prázdninách proběhne rekonstrukce WC v obou patrech školy. To 
jsou asi ty největší akce, které nás čekají. Jinak nás čeká běžná údržba obce.  
 
     Chtěl bych poděkovat všem spolkům a komisím za jejich práci, zvláště mladým hasičům a jejich vedoucím za 
vzornou reprezentaci naší obce jak v okresních, krajských kolech, tak i v republikovém finále požárního sportu. Dále 
chci poděkovat všem zastupitelům za jejich práci. 
 
     Dovolte mi, abych Vám jménem obecního zastupitelstva i jménem svým popřál do nového roku 2017 všechno 
nejlepší, pevné zdraví a hodně úspěchů v pracovním i osobním životě. 
 

      Václav Kejla 

starosta obce 
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Zvoní  
leden 

 
 

Mikuláš ve škole 
 

Mikuláš, čerti a andělé se 5.12. objevili mezi žáky I. stupně. Namaskovaní deváťáci vypadali vskutku hrůzostrašně. Pěkně si to 
užili. Školní šatna posloužila jako peklo, v tělocvičně bylo nebe.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 

 
Kouzlo Vánoc 

 

Členové dramatického kroužku si v režii paní učitelky K. Čermákové pro nás připravili novou hru s názvem Kouzlo Vánoc. Poprvé 
se představili v domově pro seniory Oáza v Lužné. 20.12. ji hráli ve škole pro děti z mateřských škol z Rudy, z Lišan a z Lužné. 
Rodičovská veřejnost zhlédla představení ve středu 21.12. Žáci předvedli skvělé výkony a sklidili od diváků velký potlesk. Už se 
těšíme na další vystoupení.           
Část souboru se představila společně s pěveckým sborem z pražského Gymnázia U Libeňského zámku 20.12. v kostele sv. 
Barbory v Lužné.  
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

Turnaj v dámě 
 

13.12. se uskutečnil již tradiční školní turnaj v dámě. Pro spolužáky je připravili pod vedením paní učitelky Havlíčkové žáci IX. třídy 
– Dominik Žán, Ondřej Strnad a Marek Pidrman. 
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Nejlépe se z mladších žáků umístili Matěj Janoušek, Tomáš Kočí, Ondra Pavlásek a v kategorii starších Lukáš Valdman, Kateřina 
Kočová a Jan Švarc. 
Po dlouhé době se našli i žáci, kteří si zahráli šachy. Nejlepším hráčem byl Adam Valenta. 
Velmi nás potěšil zájem mladších žáků z první a z druhé třídy, jejich šikovnost a zápal. Pevně doufáme, že deskové hry si opět 
najdou svou oblíbenost a příští rok bude účast zase o trochu vyšší.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 

 
 

Vánoční kapr   
 
 

Soutěž Vánoční kapr v DDM Rakovník pro rybáře a příznivce rybaření se uskutečnila 13.12. 
Z našich žáků si nejlépe vedl nejmladší účastník Dan Hanko ze čtvrté třídy, který s velkým 
bodovým rozdílem překonal ve své kategorii starší závodníky a získal 1. místo. Moc gratulujeme 
a přejeme Petrův zdar!     

      Ha 
 

  
 
 

Školní vánoční florbalový turnaj pro 1. stupeň 
 

 Ve středu 21. prosince 2016 uspořádali chlapci z deváté třídy vánoční florbalový turnaj pro děti 
prvního stupně v tělocvičně naší školy. Turnaje se zúčastnilo deset smíšených týmů, sehrálo se 22 zápasů a k vidění bylo téměř 80 
gólů. Na prvním místě se umístilo družstvo ve složení: Patrik Tichý, Jan Červenka, Jiří Pěchouček, Daniel Lužný a Nikola Suchá. 
Vyhlášeni byli nejlepší brankáři turnaje: Berenika Tothová a Ondřej Šponiar. Diplomy za super florbalový výkon si odnesli: Václav 
Muška, Jakub Pospíšil a Vojtěch Pospíšil. Nejlepším střelce turnaje se stal Daniel Bumbálek.  

Všichni sportovci si za své výkony odnesli sladké odměny, za které děkujeme Spolku rodičů a přátel základní školy Lužná.                                                                                                                                    
ID 
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Představujeme vám … aneb jak je neznáme 

 
Dětská univerzita při Technické univerzitě v Liberci nabízí žákům základních a středních 
škol možnost vyzkoušet si zábavnou formou studium na vysoké škole. „Studenti“ se 
seznamují se špičkovou technikou, s nejnovějšími vědeckými poznatky, absolvují 
přednášky, semináře a práce v laboratořích. 
 
Od letošního školního roku zde studuje také Josef Krabec, žák VIII.třídy. V říjnu loňského 

roku byl slavnostně imatrikulován. Do výkazu o studiu si zapsal jednotlivé předměty. Na 
konci zimního semestru ho čeká obhajoba semestrální práce a na konci letního semestru, 
spolu se závěrečnou zkouškou, závěrečná práce. Vybral si moderní a zajímavý obor - 
moderní 3D technologie. Přednášky a odborné semináře se konají vždy v sobotu. Již 
v loňském roce se v době letních prázdnin zúčastnil soustředění zájemců o oblast 
aplikované fyziky. Zde se rozhodl, že se do studia pustí.  
O tom, že se ve zvoleném oboru skutečně „našel“, nás přesvědčil zajímavou prezentací 
v jedné z hodin dějepisu. Porovnal stav vědy a techniky v polovině 19. století a 
v současnosti. Lidstvo udělalo v oblasti vědy a techniky skutečně obrovský pokrok. 
3 D tiskárny, práce robotických rukou jsou již realitou. Protože pořízení takových zařízení 
není levná záležitost, musíme se zatím spokojit jen s teorií. Zatím… 
Přejeme mu úspěšné zakončení roku na univerzitě a výběr správného oboru v příštím roce, 
až se bude, jako vystupující žák naší školy, rozhodovat o svém dalším profesním zaměření.   
 
                 MP 

 

 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Co nás čeká v lednu 
 
 

17. 1. okresní kolo Dějepisné olympiády 
17. 1. KMD – Národní divadlo 
19. 1. Techmánie Plzeň ( I.stupeň ) 
22. 1. pedagogická rada 
31. 1. výpis z vysvědčení za I.pololetí  
  3. 2. pololetní prázdniny 
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Luženským  fotbalovým podzimem 2016 
 
    Letní příprava na novou sezónu začala vlastně už v červnu, protože byl spuštěn nový „Přestupní řád“, který zrušil veškerá 
hostování hráčů v amatérských klubech a jako novum přinesl to, že hráč v určitém přestupním období může odejít do jiného oddílu 
bez souhlasu mateřského oddílu za stanovené tabulkové odstupné. Tento nově zavedený systém  zasáhl i do řad našeho mužstva. 
Deset hráčů se vrátilo zpět do oddílu a osm hráčů odešlo do jiných klubů na přestup. Myslím si ale, že naše mužstvo i po této 
fotbalové rošádě kvalitu neztratilo, ba naopak. Kvalita šla určitě nahoru. Mužstvo bylo posíleno o Radka Pokorného, který se stal s 
11 góly nejlepším střelcem mužstva. Dále bylo posíleno o brankáře Filipa Dudu, chytajícího celý podzim ve velkém stylu a pohodě, 
a o Adama Maška, který také podával výborné výkony. 
    Ta pravá fotbalová příprava vypukla  už v půli července z důvodu, že jsme se pro letošní rok stali pořadateli 7. ročníku turnaje 
„Přátelství“. Turnaj byl díky Obci Lužná finančně a materiálně výborně zajištěn a naše mužstvo svým výkonem v něm určitě o 
nezklamalo své příznivce. Turnaj vyhrálo a oslavy vítězství po skončení turnaje byly veliké. 
    Opět jsme se přihlásili v rámci letní přípravy do okresního poháru, kde jsme jako finalisté minulého ročníku překvapivě vypadli  v 
1. kole s mužstvem T.J. Roztoky po penaltové rozstřelu. 
    Okresní přebor 2016-17 byl rozlosován a my jako prvního soupeře dostali vítěze minulého ročníku  Olympii Rakovník. Úvodní 
zápas sezóny přinesl vysokou kvalitu hry, ale tři body zůstaly na straně soupeře. Ve druhém kole nás čekalo derby v Lišanech 
s místním SK. Pro všechny příznivce a fandy Lužné byla porážka 2:0 velkým překvapením a zklamáním. Jenže Lužná nesložila 
zbraně a přišla šestikolová výhra za sebou a Sparta začala hrát fotbal, který se divákům musel líbit. Šňůru výher nám překazi lo až 
mužstvo Chmelu Mutějovice vítězstvím 3:1. Poslední tři zápasy podzimní části Lužná zvládla celkem velmi dobře. Na domácí půdě 
porazila letos silnou Olešnou a o záchranu bojující Janov. Naopak těsně 1:0 prohrála po dobrém výkonu v Městečku, které se stalo 
podzimním mistrem soutěže. 
    Co říci na závěr? Páté místo je školním hodnocením 2, ale co je důležité, že v mužstvu se začala budovat výborná parta. Účast 
hráčů na trénincích je vysoká a náročnost trenéra na hráče je také vysoká, což se hlavně projevilo ke konci některých zápasů,  kdy 
Sparta strhla vítězství na svoji stranu. Myslím si, že v jarní části soutěže se může toto mužstvo posunout ještě do vyšších příček 
tabulky OP. 
    Do nové soutěžního ročníku jsme přihlásili dvě mládežnická družstva, Mužstvo starších žáků pod vedením Roberta Švambery a 
Jirky Svobody a starší přípravky pod vedením Jaroslava Pochmana, Jiřího Pěchoučka a Marka Rödera. Šéftrenérem mládeže se 
po odchodu Josefa Bárty stal Petr Staněk.  
    Chtěl bych touto cestou poděkovat Pepíkovi Bártovi co pro luženský fotbal udělal, a to hlavně v posledních letech pro naší 
fotbalovou mládež. Pepo, velké díky!  
    Vrátím se k hodnocení starších žáků. Myslím si, že i přes velký počet prohraných zápasů podávali hráči dobré výkony. Musíme 
si na druhou stranu říci, proč bylo tolik proher. Mužstvo je složeno ze dvou třetin hráčů, kteří mohou nastupovat ještě v nižší 
kategorii. Bohužel, pak nastoupí v zápase jeden, nejstarší, urostlý protihráč, který je schopen dát  sám pět gólů a rozhodnou t o 
osudu utkání. Ale na druhou stranu si přiznejme, že dříve se to jinak nehrálo a že proti sobě nastupovali hráči, mezi nimiž byl také 
velký věkový rozdíl třeba 8 let. Panečku, to byla pro někoho fotbalová škola! 
   Starší přípravka se s tímto problém také ve své soutěži potýká, ale zdá se mi, že v mužstvu je více šikovnějších fotbalistů, kteří 
se s tímto problém umí lépe poprat. Jinak věřím, že pokud se budou fotbalu věnovat jako dosud, přidají ještě více tréninkové píle  a 
chuti do hry, bude jejich výkonnost stoupat jako tomu bylo už dříve u jiných luženských hráčů, kteří dnes  nastupují v mužstvu 
dospělých např. Petr Mezei, Josef Vejvoda, David Vejvoda, Josef Špička, Robert Grill a Jakub Staněk. 
    Velké poděkování na závěr patří starostovi obce Lužná  Václavu Kejlovi a místostarostce Mgr. Jaroslavě Egertové za  finanční a 
materiální zajištění 7. ročníku turnaje „Přátelství“.  
   Dále chci touto cestou poděkovat všem sponzorům, kteří nám finančně nebo materiálně přispěli na luženský fotbal.  
        Jedná se o firmy:  STOPRObek – pí Fabišková, Magna – SEATING Chomutov – Libor Chytrý, ELEKTROVIOLA – Kulhánek 
Rudolf, Miroslav Zaibert – topení, voda, odpady a sanita, CZECOM  – Hrubeš Pavel, NOVIS Praha – Libor Novák, NADOS – pí 
Kejlová, WIRACOM – Bayer Jiří, UNISERVIS – Hašek a PROCTER & GAMBLE, Rakona s. r. o., Rudolf Pochman – Lužná. 
    Ještě jednomu člověku bych chtěl  touto cestou poděkovat, a to Jirkovi Zochovi, který se vzorně po tři roky staral o naše žaludky 
a pravidelný pitný režim v naší restaurační klubovně. Jiří, budeme na tebe vzpomínat jenom v dobrém. 
     Na závěr mi dovolte poděkovat všem hráčům dospělých, starších žáků a starší přípravky a trenérům, kteří se na reprezentaci 
luženského fotbalu podílejí.  
    Ještě jednou díky, že fandíte Spartě Lužná! 

                                                                                    Milan Šnajdr 
                                                                předseda TJ SPARTA LUŽNÁ, z.s.  

 
    Úspěšný vstup do nového roku, všechno dobré, pevné zdraví, mnoho osobních i pracovních úspěchů přeje všem našim 
příznivcům, fandům a fanynkám  
                                                                                 TJ Sparta Lužná, z.s. 
 
 
    TJ SPARTA LUŽNÁ, z.s. hledá od 1. 12. 2016 nájemce do restauračního zařízení klubovna Sparty Lužná, Tyršova ul., 
Sportovní areál. Nástup možný také dle dohody, nejpozději od 1.3.2017. Podmínky nájmu na  základě osobního jednání 
s předsedou TJ Milanem Šnajdrem, tel. 723 911 826. Fotogalerie klubovny zveřejněna na webových stránkách Sparta 
Lužná – „Naše klubovna“. 

Za TJ SPARTA Lužná, z. s, Milan Šnajdr, předseda TJ     
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Advent v Husově sboru 
 

V prosincovém čísle Luženského hlasatele 
jsme čtenáře informovali o adventních akcích, 
které připravil spolek Lužná - místo pro život 
ve spolupráci s obcí Lužná a CČSH. 
V pátek druhého prosince se uskutečnil šestý 
tradiční koncert pěveckého sboru Magistrae 
Raconenses. O tomto vystoupení napsal Mgr. 
Sláva Vaic do rakovnického týdeníku Raport  
zajímavý článek, ze kterého si dovolím převzít 
několik vět. Světlem svíček lemovaná cesta 
do schodů lákala v pátek večer kolemjdoucí 
vstoupit do Husova sboru v Lužné-nádraží. 
Kdo tak učinil, neprohloupil. Čekalo jej svařené 
víno, čaj a spousta vůní, ale především 
adventní pohlazení v podání pěveckého sboru 
Magistrae Raconenses. 'Jakkoliv to na ulicích 
kolem nás vypadá chaoticky, měli bychom 
období adventu využít k zastavení a setkání 
s bližními', vyzvala příchozí Veronika 
Matějková z Československé církve husitské. 
Pak už zazněly vánoční písně rakovnických 
sboristek, a to hned v několika jazycích. 

Končilo se koledami a píseň Chtíc, aby spal nádherně přednesla mladičká Diana Urbanová ze Šanova. Adventní koncert patří 
k jedné z akcí, které pořádá Spolek Lužná – místo pro život. Podle předsedy Jiřího Česala spolek usiluje o setkávání lidí z obce 
a zachování místního kostela".  
Název „komorní uskupení Regius" pravděpodobně mnozí z nás slyšeli povrvé. Za novým jménem jsou však jména umělců, kteří již 
dávno mají pevné místo v srdcích mnoha návštěvníků našich koncertů: Chipo Hynková, Marie Hyková, Marek Fichtner, Jan Kotyk a 
Renata Jaborová. Po krátkém úvodním slovu předsedy spolku Jiřího Česala a vikářky CČSH Růženy Adamové nastínil program 
koncertu Marek Fichtner a zmínil, že koncert je jakýmsi průřezem staletími. Krásný hlas Chipo Hynkové a M. Fichtnera otevřel 
koncert chorálem Jesu Ducis memoria, jehož vznik se datuje do dvanáctého století. Následovaly ukázky ze skladeb Antonia 
Vivaldiho, Adama Michny z Otradovic, Jana Jakuba Ryby, Georgea Fridricha Händela a dalších autorů zvučných jmen. Současnost 
pak byla zastoupena pěti klavírními kusy J. Kotyka, které autor přednesl osobně.  Krásný výkon interpretů odměnili posluchači 
potleskem vstoje a mnoha květinami.  

Poslední akcí byla již rovněž tradiční výstava betlémů. Převážná většina 
vystavených betlémů byla zapůjčena občany naší obce a nechyběly ani betlémy 
zhotovené místními umělci.  
Všechny tři akce měly výbornou návštěvnost a přinesly radost mnoha lidem 
nejen z naší obce.  
Vážení čtenáři Luženského hlasatele, dovolte mi, abych vám jménem spolku 
Lužná - místo pro život popřál vše dobré v novém roce. 

Jiří Parkman 

 

 
 
 

 
V minulém čísle Luženského hlasatele byl chybně otištěn text v článku paní Šachové. Redakce se omlouvá a článek uveřejňujeme 
v původním znění.  
 
Krádež na hřbitově 

 
Možná, že se tento článek nedostane do rukou toho, pro koho je určen. Často chodím na luženský hřbitov a již  zpovzdálí se dívám 
k našemu hrobu. 7. listopadu ve mně zamrazilo, když jsem zjistila a není to poprvé, že květiny s květináči jsou vyjmuty z ozdobných 
krytů (tři ozdobné keramické obaly s namalovanými dětskými motivy) a ty byly odcizeny. Je to po mě hlavně citová záležitost. Vím, 
že nejsem sama, komu se stalo něco podobného, ale v člověku, který toto může provést, není ani kousek citu. Kdyby si jenom 
přečetl, kdo v hrobě odpočívá, tak snad příště bude mít k zemřelým více úcty. 

Alena Šachová 
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Znáte okolí Lužné? 
 
     Obyvatelé Lužné určitě řeknou „ano“, ale nikdy není od věci si informace o známých místech doplnit. Tak tedy: výlet č. 1 – 
Lokalita „Tři stoly“. 
 
     Vyjedeme na výlet aute lesem směrem na Nové Strašecí.  Les je to krásný, škoda, že při cestě autem musíme dávat pozor na 
cestu. V době houbařské sezóny stojí po obou stranách silnice auto za autem. Na křižovatce u Horácké lísy můžeme zatočit vlevo 
k řevničovskému nádraží nebo pokračovat směr Ruda. Silnice táhlým stoupáním nám připomene, že i tady není o zajímavosti 
nouze. Bohužel, je to také místo častých dopravních nehod. (Vlevo jsou místa, kde bývaly malé doly, a úplně nahoře před vjezdem 
do Rudy je dobré si všimnout malebné hájovny, která zde stojí od dob fürstenberských). Ale my chceme jinam. Od Horácké lísy 
zatáčíme vpravo.  Romantická silnice nás vede smíšeným lesem, kopečky a údolíčky, později mírně stoupáme a stoupáme.  Vlevo, 
nedaleko od silnice, jsou pozůstatky malého dolu Motolka na kvalitní černé uhlí, o kterém bude ještě řeč a před námi je rozsáhlý 
palouk. Před několika staletími zde rostl hustý les, ba přímo prales….. Parkujeme. Jsme na místě. Na místě zvaném „TŘI STOLY“. 
Odkud se vzal ten název? Musíme si zopakovat historii:  Roku 1730, za pobytu císařovny Alžběty u Valdsteina na Lánech, byl 
uspořádán velký hon v luženském revíru, právě v těchto místech. To zde stál hustý les, který musel být nejprve prosekán, 
proměněn na paseku. Císařovna při honu složila 46 jelenů. K přesnídávce byly v těchto místech prostřeny 3 stoly, jeden pro 
panstvo, druhý pro myslivce a třetí pro honce. Právě od této doby nese ono místo pojmenování „U TŘECH STOLU“. Místo hostiny 
pak bylo v porostu označeno třemi mýtinami a postavená hájovna dostala také jméno „TŘI STOLY“.   
      Tolik historie. Dnes si můžeme odpočinout na dřevěných lavicích posvačit u několika stolů (ani jsem nepočítala, jestli jsou 
doopravdy tři). Lesy ČR zde před časem postavily i krásný pavilonek kruhového půdorysu, kde se můžeme dokonce schovat před 
nepřízní počasí.   Na druhé straně naší silnice, která pokračuje směrem k Novému Domu, stojí dnes pěkná hájovna. Vedle 
hospodářského dvora vidíme výběh, ve kterém pod přístěnkem odpočívá srnčí rodinka, které vévodí statný paroháč, obklopený 
několika srnčátky. Děti mají o zábavu postaráno. Pokud bychom si chtěli udělat procházku, je možné se od hájovny „TŘI STOLY“ 
vydat po pěkné cestě směrem k hájovně Krásná dolina.  
     Vedle této cesty stojí informační tabule. Tu ještě neznáme, byla zde umístěna nedávno. Je dobré se poučit.  Na tabuli čteme: 
Stezka poznání, 6. stanoviště – „Vůně dýmu a jehličí“ (putování za kouzlem lesních železnic). Lesní železnice – stanoviště „TŘI 
STOLY“ -  Tudy vedla úzkokolejka:  Řevničovské nádraží – pila – Horácká lísa – Důl Motolka – zastávka „TŘI STOLY“ – Nový Dům 
– Černý les (nákladiště). 
                Proč byla úzkokolejka vybudována? Také se jí říká „Mnišková lesní železnice“. Byla vybudována v roce 1919 pro odvoz 
kalamitní těžby. Kalamitu v Černém lese u Nového Domu zavinila můra bekyně mniška (Lymantri  monacha). Je to nenápadný 
noční motýlek s bílými křídly a černými klikatými pruhy – škůdce smrkových porostů. Klade v červenci vajíčka do prasklin kůry, tam 
přezimuje. Na jaře se líhnou housenky, vylézají do korun stromů, vyvíjejí se dva měsíce (1 samička – 150 vajíček, na kmeni až 
200 000 vajíček). Zničí jehličí i borůvčí, nenapadají jen olše, kaštany a kleny. 
     Kalamita začala v Alžbětinském revíru v Černém lese u Nového Domu v roce 1917. Tehdy byly ohroženy fürstenberské lesy 
Haná, Korunní princ Rudolf, Leontýnsko, Maxova obora. Půda v napadené oblasti byla jako „zasněžená“. To byly odumřelé mnišky.  
             Stromy poráželo až 100 dřevorubců, nestačilo to, bylo zničeno 100 000 m3 dřeva. Napadené stromy zpracovávaly pily 
v Městečku, Roztokách a pila u řevničovského nádraží. Kníže Fürstenberk poskytl zdarma na úzkokolejku pozemky. Provoz 
zajišťovaly 2 lokomotivy a 35 nákladních vozů od Československé vojenské správy z Pardubic. Úzkokolejka měla rozteč 760 mm, 
délka trati byla 12 km, denně dopravovala až 200 m3 dřeva. U řevničovského nádraží vznikla v roce 1921 a. s. LESNA. 
Zaměstnávala 296 lidí. Používaly se čtyřnápravové parní lokomotivy, topilo se dřevem a uhlím z dolu Motolka. Provoz úzkokolejky 
byl ukončen v roce 1927. 
 Pokud byste chtěli podrobně prohlédnout trať úzkokolejky, je možné se vydat po jejích stopách – trať je ještě dnes patrná, a tak se 
nám náš výlet štěpí na několik dalších „objevných akcí“….  
     A kam příště? Zahneme kolem hájovny „TŘI STOLY“ směrem k další zajímavé lokalitě, která je dokonce součástí obce Lužná – 
čeká nás výlet č. 2  - BELŠANKA. 

                                                                 Božena Lukášová 

 
Knihovna 

 

Knihovna v I. patře nově postavené budovy chovatelů na Masarykově náměstí 740 je otevřena každý 
čtvrtek od 15.00 – 18.00 hod.  

 
Marie Přibíková 

 

Změna provozní doby v zimním období 2016/2017 na sběrném místě Lužná 
  

2 

21.01.2017 8 – 12 hod. 

18.022017 8 – 12 hod. 

18.03.2017 8 – 12 hod. 

 
Od měsíce dubna 2017 bude sběrné místo otevřeno každou sobotu od 8.00 hod. do 14.00 hod. 



 

 

 

 

 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------- 

Luženský hlasatel     Ročník 59       Číslo 1     1.ledna 2017        Strana 8  

 
 

 

 

 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 
 
 
V měsíci lednu 2017 oslavili významná životní jubilea: 
 

Rozalia Černá, Petr Malý, Květuše Figurová, Eleonora Kochlöfelová, Josef Rajniš, Anna Šléglová, Jaroslav Pochman, Vladimír 
Slanař 
 

Všem jubilantům srdečně gratulujeme 
 

 
Narození 

 
28.11.2016 se narodil Tomáš Morovjan, Zahradní 

 
 

Poděkování 

 
 
Děkuji OÚ a členkám komise pro občanské záležitosti, paní Ambrůžkové, paní Falbrové a ZŠ Lužná, za přání k mým 
75.narozeninám. 

Zdenka Kovariková 
 

Děkuji OÚ a členkám komise pro občanské záležitosti, paní Aničce Falbrové a paní Marušce Váňové, přátelům a známým, za 
blahopřání a dárky k mým narozeninám. 

Jiří Huml 
 
 
 

Myslivecký spolek Hlavačov Lužná 

si Vás dovoluje pozvat na 

MYSLIVECKÝ PLES, 

který se koná dne 21.1.2017 od 20 hod. 

v sále sokolovny v Lišanech. 

K tanci a poslechu hraje kapela 

IDEAL BAND 

vstupné 150,- Kč 

                                                                                                   autobusová doprava zajištěna 
 
 

 

Sbor dobrovolných hasičů Lužná 

pořádá v sobotu 18. února 2017od 20 hod. 

HASIČSKÝ PLES. 

K tanci a poslechu hraje Dlouhá noc. 

Vstupenka s místenka 200,--  Kč 

 (v ceně vstupenky s místenkou občerstvení). 

 

 
 

 
________________________________________________________________________________________________ 
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Distribuce: Prodejna Jednoty, prodejna PLUS JIP, Večerka, Smíšené zboží.  
Toto číslo vyšlo dne 1. ledna 2017 nákladem 350 výtisků. 
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